
XXVI ZGROMADZENIE WYBORCZE REGIONU AA BIAŁYSTOK - EŁK 17.09.2022 
Temat: Wzrastanie w służbie. 
 

Zgromadzenia rozpoczął Rzecznik regionu Marek. Przywitano się tekstem modlitwy o pogodę ducha.  
 
Rzecznik przedstawił proponowany Plan Zgromadzenia: 
9:00 - Rozpoczęcie spotkania.  
Pytania do Służebnych na podstawie przekazanych sprawozdań 
10:30 – 10:45 Przerwa 
10:45 – 11:30 Sesja główna 
11:30 – 13:00 Przerwa obiadowa 
13:00 – 13:45 Głosowania - Wybór służb: 
13:45 – 14:00 Przerwa 
14:00 – 15:00 Wolne wnioski  
15:00 Zakończenie spotkania. 
Plan został przyjęty. Nie zgłoszono propozycji zmian w proponowanym porządku Zgromadzenia. 
 

AD. PKT. ROZPOCZĘCIE SPOTKANIA 
Po rozpoczęciu nastąpił wybór komisji skrutacyjnej i rozdanie mandatów do głosowań. Obecnych było 28 
osób z prawem głosu. 
 
AD. PKT. PYTANIA DO SŁUŻEBNYCH NA PODSTAWIE PRZEKAZANYCH SPRAWOZDAŃ 
Służby regionu: 
 
Skarbnik regionu Zbyszek – sprawozdanie przekazałem i więcej do dodania raczej nic nie mam. Jest to 
moje ostanie spotkanie z wami jako skarbnik. Dziękuję za współpracę. Nigdzie nie uciekam. Pracuję jako 
koordynator przyszłorocznego Zlotu Radości.  
 
Łącznik regionu ds. Internetu / sekretarz Andrzej - kończę swoją służbę. Dziękuję. Nie uciekam ze 
Wspólnoty. 
Pytania odnoście zamieszczenia informacji i warsztatach w Serpelicach. Czy była i z kim uzgadniane jej 
treści. Na jakich zasadach zostało ono zamieszczone?  
- Rozmawiałem o tym z Rzecznikiem, ale przyznaję, była to moja „samowolka”. Warsztaty w tym miejscu 
dały mi bardzo dużo i chciałem, aby i inni o nich wiedzieli i skorzystali.  
Mariusz dokonał trafnego spostrzeżenia, aby informacje umieszczane w naszym komunikatorze dotyczyły tylko 

struktur AA. I tak, jeśli hipotetyczny ktoś nie jest w strukturach, nie jest w AA, organizuje coś na swoją rękę – 

takich informacji nie wolno nam umieszczać bez wcześniejszego ustalenie, czy takie warsztaty są organizowane 

zgodnie z zasadami AA.  

Regionalny koordynator ds. AA w ZK, AS i ZW Grzegorz – od końca września zmieniają się przepisy dla 
więźniów. Z telefonu będą mogli korzystać tylko 10 min. Na spotkania doprowadzani będzie w 
kajdankach. Może być zakaz wstępu również dla nas. Na mitingi mogą być wprowadzone specjalne 
zezwolenia. To tylko niektóre zmiany, a wszystko to od 30 września.  
16-18 kwietnia br. planowane są Ogólnopolskie Warsztaty Niesienia Posłania do ZK i AŚ. W organizacji 
mają brać udział wszystkie regiony z kraju. Trwają poszukiwania miejsca, przynajmniej na 400 osób. 
Zapraszana ma być w pierwszej kolejności służba więzienna i profesjonaliści. 
Grzegorz przedstawił również rozliczenie z organizacji Regionalnych Warsztatów Niesienia Posłania AA do 
Zakładów Karnych, Aresztów Śledczych I Zakładów Poprawczych, które odbyły się 10 Września 2022 w 

Białymstoku. Zabrakło 18 zł do pokrycia kosztów warsztatów. Uczestniczyło w nich 51. 
Ogólnie było mało osób, szczególnie służebnych z regionu.  
Michał – czy ograniczenia dotyczą wszystkich zakładów? 



 Grzegorz – tak. Niby każdy Dyrektor ma ostatnie słowo, jednak z góry idą zalecenia. Trzymać się zasad trzeba, nic 
nie wnosimy, nic nie przekazujemy. Trzeba patrzeć kto wchodzi, kogo wpuszczamy. Może być tak, że na wejściu 
odsiedzieć możemy dłuższy czas. Możemy przejść pełną kontrolę jak więzień. Wszystko zależy od konkretnego 
więzienia i jak będziemy tam potraktowani. 

 
Regionalny koordynator ds. niesienia posłania zagranicę Andrzej – odbyłem 2 spotkania on-line. Padały 
na nich pytania o informację publiczną. Na 2 spotkaniu byli przedstawiciele z Białorusi. Zostali zaproszeni 
na nasze warsztaty w Białymstoku. Przyjechało 8 osób, 3 ze służby więziennej i powiernik. Ich 
zainteresowanie tym co było na warsztatach bardzo duże Przebudowują aktualnie swoją strukturę. Będę 
pomagał im w poszukiwaniu spikerów na warsztaty które chcą sami zorganizować.  
 
Koordynator PIK regionu Paweł – ustalona została opłata za salę w PIKU – u na 50 zł. Przygotowano 
harmonogram czystości i wszyscy korzystający sprzątają salę w PIK-u. Wyjaśniona został opłata dużej 
nadwyżki uiszczonej przy opłacie za salę i otrzymaliśmy zwrot. Powstał zespół, który ma realizować 
rekomendację co do poszukiwania lokalu na PIK. Przewodniczącym jest Jędrek. 
Proponuję wprowadzenie dyżurów przy telefonie w PIK-u. Musimy się zastanowić, czy nasz Region na 
pewno chce być podłączony do ogólnopolskiej infolinii.  
Okazało się, że nasza lista G12 jest w dużej mierze nieaktualna. Potrzeba jej aktualizacji.  
- czy została zredagowana informacja o pomoc w poszukiwaniu lokalu, powstaniu zespołu i przesłana do 
rozesłania? (kiedy padło to pytanie takiej informacji nie było. Tego samego dnia został przesłana naszym 
kanałem informacyjnym). 
- czy były konsultacje, czy chcemy dołączyć do infolinii? Nie. 
- czy Twoim zdaniem jesteśmy gotowi, aby dołączyć do infolinii ogólnopolskiej? Odpowiedź nie, chociaż 
mam sygnały, że jest mały postęp.  
 
Rzecznik Regionu Marek – na bieżąco przekazuje sprawozdania. Robię to, co powinienem robić. 
Zauważam słaby przepływ informacji pomiędzy służebnymi. Nawiązując do sprawozdania Pawła, to 
może być powód tego, że jeszcze nie jesteśmy podłączeni do infolinii.  
 
Delegaci KSK 
 
Delegat KSK (KO) Grzegorz – zostałem przewodniczącym Komisji. Przygotowujemy warsztaty dla 
delegatów. Gotowy jest program warsztatów i zaproszenia. Od poniedziałku mamy mieć miejsce na 
ZOOM-ie gdzie będziemy pracowali nad organizacja warsztatów. 
- Powiernik Janusz – czy nie dostrzegasz, gdzie zaczynają się twoje uprawnienia?  
Grzegorz – nie dostrzegam. 
 
Delegat KSK (KLiP) Marek – sprawozdanie przekazałem. Mieliśmy spotkania z przewodniczącym zespołu 
ds. literatury, Grzegorzem i delegatem narodowym, Tadeuszem. Rozmawialiśmy o możliwości 
korzystania z literatury wspólnoty amerykańskiej i kanadyjskiej. Rozmawialiśmy o Pollypie, czy właściwe 
było zamieszczenie informacji w newsletterze SK o tym wydarzeniu. Dowiedziałem się, że RP była 
przychylna zamieszczeniu tej informacji. W niedzielę mamy spotkanie delegatów na Zoom-ie. 
 
Delegat KSK (KF) Krzysztof – w środę spotkanie komisji, na którym przekazane zostanie sprawozdanie 
finansowe. Później ukaże się w Skrytce. Trochę się to opóźniło. Kończy się moja służba.  
 
Delegat KSK (KIP) Edek – spotykaliśmy się 2 razy w miesiącu. Było spotkanie z przewodniczącym 

pracującym nad Przewodnikiem Informacji Publicznej. Odbędą się warsztaty IP, na które region 

wydelegował 3 osoby a pojedzie ogólnie 7. Polska Wspólnota uczestniczyła w Pool & Rock. Zostaliśmy 



zaproszeni na kolejny festiwal 2023 r. Pracujemy by było tam przestrzeganie naszych Tradycji, by wyrażano się o 

nas dobrze. Odbywały się tam mitingi. 

Powiernik klasy B Janusz - Do tej pory nie kontaktowałem się, bo nie wiedziałem, co ja mam mówić. RP 
podjęła decyzję na wzór Wielkiej Brytanie produkcji i wydania gazety. Mamy Biuro Doradztwa 
Finansowego. Przewodnik Dostępności nie otrzymał żadnych uwag. 3 grudnia spotkanie on-line z 
powierniczką ze Stanów. 12/12 do końca października zostanie zawieszone na stronie do konsultacji (na 
okres 4 mc). 
BSK udostępni bezpłatnie licencję na druk plakatu AA. Dyrektor BSK wszelkiej swoje wyjazdy służbowe 
ma konsultować z RP.  
 
AD. PKT. SESJA GŁÓWNA 
Spiker Robert delegat KSK (KIP) w temacie Zgromadzenia „Wzrastanie w służbie”. 
Na wstępie podziękował za mandat zaufania i służbę. To dzięki Tradycji 3 mogę wejść do Wspólnoty a 
dzięki 1 mogę pójść dalej.  
Od służby wszystko się zaczyna. Kiedy trafiłem na pierwszy miting, gdzie nas spotykało się 3, 
zaproponowano mi wyjazd na warsztaty i pierwszą służbę. Gdy zacząłem się przyglądać, zapragnąłem 
zobaczyć jak ta Wspólnota funkcjonuje.  
W pewnym momencie zacząłem doświadczenia ze wspólnoty przekładać na życie w rodzinie. W 
Poradniku służb jest opisane na czym polega każda służba.  
Zawsze pytałem i prosiłem o pomoc. 
Kiedy jeździliśmy na posłania i mieliśmy swoją literaturę zrozumiałem, że jej sprzedaż nie jest tak ważna, 
jak pokazanie, z czego my korzystamy. 
Gdy wszedłem w realizacje programu zacząłem zauważać, dla kogo ja to wszystko robię.  
Moje doświadczenia pokazują, że skarbnik nie powinien mieć dużo pieniędzy. 
Bardzo ważne jest szukanie swoich następców. 
Jeżeli nie nauczę się oddawać tej służbie z miłością, oddaniem i tolerancja nie nauczę się pokonywać 
trudności dnia codziennego.  
Służba delegata, to możliwość współpracy z całą Wspólnotą polskojęzyczną. Nasze zachowanie poza 
Wspólnotą odzwierciedla to jak działa Program i jak służmy we Wspólnocie. 
Rozumiem, jak ważne jest korzystanie z doświadczenie innych.  
Na szczeblu Grupy, Intergrupy każdy powinien przeanalizować, w którym kierunku powinien pójść.  
Dzisiaj wiem, jak ważna jest służba na każdym poziomie, aby w tej służbie wzrastać.  
Uważam, że każdy z nas przychodzi do Wspólnoty i ma jakiś dług do spłacenia a może to robić w różny 
sposób. 
Mój sponsor powiedział. Bardzo często słyszysz na mitingach o wdzięczności. Ty nie mów o tym, tylko ją 
okazuj.  
 
- pytania do spikera i wypowiedzi uczestników Zgromadzenia 
Krzysztof – kiedy przyszedłem do Wspólnoty nie było tak abym nie miał jakiejś służby  
Dla mnie, to ci którzy byli przede mną przygotowali mnie do służby. Ważne abym robił to samo. 
Podstawa służb musi być Program. Czy umiem przyjąć krytykę i czy umiem za tą krytykę podziękować? 
Kiedy już mam więcej w życiu okazuje się, że mam coraz więcej tego, co ceny nie ma.  
Do służby musze się przygotować.  
Agnieszka - podziękowała Robertowi za służbę i jego wsparcie. 
Zbyszek - z perspektywy Twojego doświadczenia, ile służb powinienem mieć na poszczególnym 
poziomie? 
- Już na Grupie powinienem znaleźć swoje miejsce, gdzie powinienem pójść. Jeżeli wzrastam w służbie to 
po jednej służbie na poziomie.  



Adam – czy służebnego wybieramy z potrzeby, czy aby spełnić jego oczekiwania? Patrząc z Twojej 
perspektywy.  
- Uważam, że musze kierować się dobrem Wspólnoty. Jednak mam pamiętać, że jak podniosłem rękę i 
zagłosowałem, to mam mu pomóc. Nie czekać aż on poprosi, ale zapytać, czy nie potrzebuje pomocy? 
Niekiedy służbą zabijamy alkoholika. Nie zapoznamy go czego od niego wymagamy a później tego 
wymagamy. 
 
Po przerwie obiadowej dokończono pytania do Powiernika  
Czy zamieszczanie informacji o Eurypie i Polypie w newsletterze SK jest właściwe? 
- Wszelkie działania mające na celu pomaganie alkoholikom mogą być przekazywane newsletterem SK. 
Jego zdaniem wydarzenie nie odbiegało w duchu od zasad AA. Pytanie w tej sprawie wpłynęło do RP i 
odpowiedź zostanie udzielona.  
 
AD. PKT. GŁOSOWANIE 
Wybór służb: 
Program został przyjęty. Kworum 28 głosów, 19 wymagana większość. 
 
Wybór Skarbnika/zastępcy Rzecznika Regionu AA Białystok 
Kandydowała Ula z Ełku (Intergrupa Ełcka). Wybrana wymaganą większością głosów. 
 
Wybór Łącznika internetowego/sekretarza Regionu 
Kandydował Zbyszek z Augustowa (Intergrupa Pojezierze). Wybrany wymaganą większością głosów. 
 
Wybór Delegata KSK (KO).  
Kandydował Piotr z Białegostoku. Wybrany wymaganą większością głosów. 
 
Wybór Delegata KSK do komisji finansowej 
Kandydował Zbyszek z Łap (Intergrupa Białystok). Wybrany wymaganą większością głosów. 
 
AD. PKT. WOLNE WNIOSKI  
- Wydelegowanie 2 osób na Ogólnopolskie Warsztaty Kolporterów. 
Delegację otrzymali Marcin i Agnieszka z Białegostoku, Intergrupa Wschód i Białostocka.  
- pokrycie kosztów na Warsztaty Informacji Publicznej dla 1 profesjonalistki. 
Postanowienie jednomyślne, za pokryciem kosztów proponowanej osobie. 
- wybór kandydata do Komisji Nominacyjnej spośród delegatów KSK  
Wybrany został Krzysztof Delegat KSK (KF) 
- warsztaty Delegatów KSK 4-6 listopada 
Dyskusja w sprawie tego wniosku będzie kontynuowana podczas zdalnego spotkania roboczego służb 
Regionu w dniu 30 września br. 
- Zlot Radości  
Trwają poszukiwania miejsca. Zespół organizacyjny już jest powołany i działa. 
- Warsztaty 28-30 kwietnia tradycje w Hermanówce.  
 
AD. PKT. ZAKOŃCZENIE SPOTKANIA. 
Ustalono, że kolejne spotkanie (robocze) służb regionu odbędzie si 30 września br o godz. 20:00 w formie zdalnej, 
na platformie ZOOM. 
 
Sporządził sekretarz/łącznik ds. Internetu 


